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ABSTRACT:  

The research aims to evaluate the efficiency and effectiveness of the aquarium strategy as one of the 

active education strategies for increasing students' academic achievement and developing creative 

thinking. The research was conducted on a school in Anbar Governorate, west of Al-Iraq. To accomplish 

this research, the researcher used a sample of seventy students, who were equally divided into two groups 

(control and experimental). After completing the research requirements, the results of academic 

achievement and creative thinking of tests specially developed for students of both groups were analyzed 

using statistical methods and methods such as the T-test for the two independent samples. The results of 

the research showed that using the fish tank strategy significantly impacts students' skills in creative 

thinking and academic achievement compared to the usual method used. It is worth mentioning that the 

researcher conducted a questionnaire that includes and covers the geographical area of the study area, 

and it was found that many teachers trust this modern strategy and that it has a significant role in 

improving students' skills in studying geography . 
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 كلا قليلا  نعم استراتيجية حوض السمك؟ هل تمتلك فكرة عن  

 كلا محايد  قليلا  نعم تعزز استراتيجية حوض السمك الثقة بالنفس لدى الطالب  

 كلا محايد  قليلا  نعم تحفز استراتيجية حوض السمك التفكير الإبداعي لدى الطالب  

 كلا محايد  قليلا  نعم هل تؤيد تطبيق استراتيجية حوض السمك في المدارس؟  

 كلا محايد  قليلا  نعم تعطي استراتيجية حوض السمك في مجال التعليم أحسن الفرص لرفع مستوى الطلاب 

 كلا محايد  قليلا  نعم يمكن من خلال تطبيق استراتيجية حوض السمك تحقيق التواصل العلمي الفعال بين الطلاب بعضهم البعض  

 كلا محايد  قليلا  نعم تطوير اراء المدرسين يؤدي تطبيق استراتيجية حوض السمك الى   

 كلا محايد  قليلا  نعم هل تؤيد استخدام طريقة حوض السمك بدلا عن وسائل التعليم التقليدية؟  

 كلا محايد  قليلا  نعم هل تعتقد ان التعليم باستخدام طريقة حوض السمك يعتبر أكثر مرونة ورصانة من التعليم التقليدي؟  

 كلا محايد  قليلا  نعم استراتيجية حوض السمك التدريسي حلولاً متنوعة لزيادة المشاركة الطلابية النشطة في التعليم؟ تمنح   

 
تطبيق استراتيجية حوض السمك يساعد الطلاب على التعلم بشكل أسرع وأفضل وكذلك لها تأثير كبير على تقوية مهارات الطلبة التعليمية  

 العلمي في الاختبارات وتحسين تحصيلهم  

 كلا محايد  قليلا  نعم

 كلا محايد  قليلا  نعم تتيح هذه الاستراتيجية فرصا كثيرة للطلاب للربط بين محتوى المادة التعليمية والمجالات التطبيقية؟  

 كلا محايد  قليلا  نعم استراتيجية حوض السمك تعطي فرصا للطلاب لممارسة كل من التفكير ا  

 

 ما هو جنسك  ذكر انثى 

 مكان التدريس داخل قضاء الرمادي  خارج قضاء الرمادي 

 العمر)سنين(  25-22 30-25 35-31 40-36 45-41 45أكبر من 

 الشهادة الاكاديمية بكالوريوس  دبلوم عالي ماجستير  دكتوراه 
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